
Protokół Nr XXXVIII /17
sesji Rady Miejskiej w Ścinawie 

w kadencji 2014-2018
z dnia 27 kwietnia 2017r. 

Obrady  sesji  Rady  Miejskiej  rozpoczęto  o  godz.  12:00  w  sali  konferencyjnej  Centrum  Turystyki
i Kultury w Ścinawie.

Ponadto  w  sesji  uczestniczyli  Burmistrz  Ścinawy  Pan  Krystian  Kosztyła,
oraz  pracownicy  urzędu i  zaproszeni  goście  (lista  obecności  stanowi  załącznik  nr  1  do niniejszego
protokołu).

Ad. 1. Otwarcie sesji oraz powitanie radnych i gości.

Ad. 2. Stwierdzenie quorum.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej-Pan  Marek  Szopa  dokonał  otwarcia  XXXVIII  sesji  Rady  Miejskiej
w Ścinawie. Następnie stwierdził, że zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności w sesji Rady na
15 członków Rady uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada Miejska w Ścinawie
może  podejmować  prawomocne  uchwały  (lista  obecności  stanowi  załącznik  nr  2  do  niniejszego
protokołu). 

Następnie Przewodniczący przedstawił porządek obrad XXXVIII sesji Rady Miejskiej:
1. Otwarcie sesji oraz powitanie gości.
2. Stwierdzenie quorum.
3. Ewentualne zmiany porządku obrad.
4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie:
1) uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Ścinawa – etap I;
2) zrzeczenia się w całości odszkodowania za działkę nr 136/1 w obrębie 4 miasta Ścinawy;
3) udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane (Przychowa);
4) udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane (Tymowa);
5) zmiany uchwały XXXVII/239/17 Rady Miejskiej w Ścinawie z dnia 30 marca 2017 r. w sprawie
nadania Statutu Centrum Turystyki i Kultury w Ścinawie;
6) przyjęcia przez Gminę Ścinawa realizacji zadania drogowego oraz udzielenia pomocy rzeczowej dla
Województwa Dolnośląskiego;
7) nadania nazwy ulicy (ul. Karmelicka);
8) nadania nazwy ulicy ( ul. Jezuicka);
9) rozpatrzenia skargi na Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej w Ścinawie;
10) rozpatrzenia skargi na Sołtysa miejscowości Jurcz;
11) wyboru Rady Nominacyjnej;
5. Zatwierdzenie protokołu z sesji Rady Miejskiej w Ścinawie Nr XXXVII z dnia 30 marca 2017 r. 
6. Interpelacje i zapytania radnych.
7. Wolne wnioski.
8. Zapytania sołtysów.
9.Sprawozdanie Burmistrza Ścinawy z wykonania uchwał Rady w okresie międzysesyjnym.
10.Odpowiedzi na zapytania i interpelacje.
11.Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady.

Ad. 3   Ewentualne zmiany porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał czy są uwagi do porządku obrad. 
Kierownik Referatu Finansów i Budżetu Pani Agnieszka Paszkiewicz z upoważnienia Burmistrza zgłosiła
wniosek o wprowadzenie do porządku obrad dwóch projektów w sprawie:  1)  w sprawie   wieloletniej
prognozy finansowej gminy Ścinawa; 2) w sprawie zmian w budżecie Miasta i Gminy Ścinawa na 2017
rok uchwalonego uchwałą Rady Miejskiej w Ścinawie XXXIV/211/ 17 z dnia 26 stycznia 2017 roku.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(15 głosami „za”, „przeciw”-0, „wstrzymało się”-0) przyjęła wniosek o wprowadzenie do



porządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie:  1)  w  sprawie  wieloletniej  prognozy
finansowej gminy Ścinawa,  2)  zmian w budżecie Miasta i  Gminy Ścinawa na 2017 rok
uchwalonego uchwałą Rady Miejskiej w Ścinawie XXXIV/211/ 17 z dnia 26 stycznia 2017
roku.

Następnie Przewodniczący przedstawił nowy porządek obrad XXXVIII sesji Rady Miejskiej:
1. Otwarcie sesji oraz powitanie gości.
2. Stwierdzenie quorum.
3. Ewentualne zmiany porządku obrad.
4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie:
1) wieloletniej prognozy finansowej gminy Ścinawa;
2) zmian w budżecie Miasta i Gminy Ścinawa na 2017 rok uchwalonego uchwałą Rady Miejskiej
w Ścinawie XXXIV/211/ 17 z dnia 26 stycznia 2017 roku;
3) uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Ścinawa – etap I;
4) zrzeczenia się w całości odszkodowania za działkę nr 136/1 w obrębie 4 miasta Ścinawy;
5) udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane (Przychowa);
6) udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane (Tymowa);
7) zmiany uchwały XXXVII/239/17 Rady Miejskiej w Ścinawie z dnia 30 marca 2017 r. w sprawie
nadania Statutu Centrum Turystyki i Kultury w Ścinawie;
8) przyjęcia przez Gminę Ścinawa realizacji zadania drogowego oraz udzielenia pomocy rzeczowej dla
Województwa Dolnośląskiego;
9) nadania nazwy ulicy (ul. Karmelicka);
10) nadania nazwy ulicy ( ul. Jezuicka);
11) rozpatrzenia skargi na Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej w Ścinawie;
12) rozpatrzenia skargi na Sołtysa miejscowości Jurcz;
13) wyboru Rady Nominacyjnej;
5. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej w Ścinawie Nr XXXVII z dnia 30 marca 2017 r. 
6. Interpelacje i zapytania radnych.
7. Wolne wnioski.
8. Zapytania sołtysów.
9. Sprawozdanie Burmistrza Ścinawy z prac w okresie międzysesyjnym.
10.Sprawozdanie Burmistrza Ścinawy z wykonania uchwał Rady w okresie międzysesyjnym.
11.Odpowiedzi na zapytania i interpelacje.
12.Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady.

Ad. 4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie: 

Ad.4.1. wieloletniej prognozy finansowej gminy Ścinawa.

Kierownik Referatu Finansów i Budżetu Pani Agnieszka Paszkiewicz przedstawiła projekt uchwały.

Komisja Budżetu,  Finansów i  Strategii  Gospodarczej  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt
uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto.

M. Ratajczak – wyszła 12:15-12:20

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(15  głosami  „za”,  „przeciw”-0,  „wstrzymało  się”-0)  podjęła  uchwałę  w  sprawie
wieloletniej prognozy finansowej gminy Ścinawa.

Ad.4.2. zmian w budżecie Miasta i Gminy Ścinawa na 2017 rok uchwalonego uchwałą Rady Miejskiej
w Ścinawie XXXIV/211/ 17 z dnia 26 stycznia 2017 roku.

Kierownik Referatu Finansów i Budżetu Pani Agnieszka Paszkiewicz przedstawiła projekt uchwały.



Komisja  Budżetu,  Finansów i  Strategii  Gospodarczej  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt
uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(15 głosami „za” ,„przeciw”-0,  „wstrzymało się”-0) podjęła uchwałę w sprawie  zmian
w budżecie Miasta i  Gminy Ścinawa na 2017 rok uchwalonego uchwałą Rady Miejskiej
w Ścinawie XXXIV/211/ 17 z dnia 26 stycznia 2017 roku.

Ad.4.3.  uchwalenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  gminy
Ścinawa – etap I.

Inspektor  ds. planowania przestrzennego  Pani Monika Niezgoda przedstawiła projekt uchwały.

Komisja  Gospodarki,  Mienia  i  Bezpieczeństwa  Publicznego pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy
projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(15 głosami „za” ,„przeciw”-0, „wstrzymało się”-0) podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Ścinawa – etap I.

Ad.4.4. zrzeczenia się w całości odszkodowania za działkę nr 136/1 w obrębie 4 miasta Ścinawy.

Kierownik  Referatu  Gospodarki  Nieruchomościami  Pani  Wiesława  Kalinowska  przedstawiła  projekt
uchwały. 

Komisja  Gospodarki,  Mienia  i  Bezpieczeństwa  Publicznego pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy
projekt uchwały.

Komisja Budżetu,  Finansów i  Strategii  Gospodarczej  pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt
uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(15 głosami „za” ,„przeciw”-0, „wstrzymało się”-0) podjęła uchwałę w sprawie zrzeczenia
się w całości odszkodowania za działkę nr 136/1 w obrębie 4 miasta Ścinawy.

Ad.4.5. udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane (Przychowa).

Komisja  Budżetu, Finansów i Strategii Gospodarczej pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt
uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(15 głosami „za” ,„przeciw”-0, „wstrzymało się”-0) podjęła uchwałę w sprawie udzielenia
dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane (Przychowa).



Ad.4.6. udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane (Tymowa).

Komisja  Budżetu, Finansów i Strategii Gospodarczej pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt
uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(15 głosami „za” ,„przeciw”-0, „wstrzymało się”-0) podjęła uchwałę w sprawie udzielenia
dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane (Tymowa).

Ad. 4.7. zmiany uchwały XXXVII/239/17 Rady Miejskiej w Ścinawie z dnia 30 marca 2017 r. w sprawie
nadania Statutu Centrum Turystyki i Kultury w Ścinawie.

Dyrektor Departamentu Rozwoju Pan Dariusz Stasiak przedstawił projekt uchwały.

Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty, Kultury i Sportu pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy
projekt uchwały wraz z autopoprawkami.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(15 głosami „za” ,„przeciw”-0,  „wstrzymało się”-0) podjęła uchwałę w sprawie  zmiany
uchwały XXXVII/239/17 Rady Miejskiej w Ścinawie z dnia 30 marca 2017 r. w sprawie
nadania Statutu Centrum Turystyki i Kultury w Ścinawie.

Ad. 4.8. przyjęcia przez Gminę Ścinawa realizacji zadania drogowego oraz udzielenia pomocy rzeczowej
dla Województwa Dolnośląskiego.

Dyrektor Departamentu Rozwoju Pan Dariusz Stasiak przedstawił projekt uchwały. 

Komisja  Gospodarki,  Mienia  i  Bezpieczeństwa  Publicznego pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy
projekt uchwały.

Komisja  Budżetu, Finansów i Strategii Gospodarczej pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt
uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(15 głosami „za” ,„przeciw”-0, „wstrzymało się”-0) podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia
przez Gminę Ścinawa realizacji zadania drogowego oraz udzielenia pomocy rzeczowej dla
Województwa Dolnośląskiego.

Ad. 4.9. nadania nazwy ulicy (ul. Karmelicka).

Młodszy Referent ds. gospodarki gruntami Pan Maciej Marek przedstawił projekt uchwały.

Komisja  Gospodarki,  Mienia  i  Bezpieczeństwa  Publicznego pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy
projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto.



Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(15 głosami „za” ,„przeciw”-0, „wstrzymało się”-0) podjęła uchwałę w sprawie  nadania
nazwy ulicy (ul. Karmelicka).

Ad.4.10. nadania nazwy ulicy ( ul. Jezuicka).

Młodszy Referent ds. gospodarki gruntami Pan Maciej Marek przedstawił projekt uchwały.

Komisja  Gospodarki,  Mienia  i  Bezpieczeństwa  Publicznego pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy
projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(15 głosami „za” ,„przeciw”-0, „wstrzymało się”-0) podjęła uchwałę w sprawie nadania
nazwy ulicy ( ul. Jezuicka).

Ad.4.11. rozpatrzenia skargi na Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej w Ścinawie.

I Chrystyna wyszła 12:30-12:40

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Anna Podbucka przedstawiła projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję do projektu uchwały.

A. Sośnicki:
Nie wiem dlaczego cały czas ta Pani się mnie czepia, ja chcę żeby było dobrze. Chciałem pomalować
klatkę schodową i skończyć betonować podwórko to mówi, że nie potrzebuje. Chciałem też wstawić
drzwi wejściowe do klatki , ponieważ są szpary też się nie zgodziła, a mi ciągnie zimno aż na górę. Ja
tej Pani nie zaczepiam niech w końcu da mi spokój, pisze do mnie kartki za które mogę ją podać do
sądu, proszę przeczytać głośno.

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Mare Szopa:
Napisana 6 kwietnia 2017 r. „Proszę opróżnić kąt w podwórku z rupieci i wózka, dwa lata osuszałam
z wilgoci to miejsce nie po to żeby mi znowu gniło w mieszkaniu tak jak sufity na górze. To nie miejsce
na składanie rupieci ani na samowolę i syf od piwnic po strych. Tu mieszkają ludzie ma być wszędzie
porządek naucz się żyć uczciwie a nie ploty i intrygi rozsiewać. Wybuduj sobie stodołę na swoje rupiecie
za zgodą Burmistrza.

A. Sośnicki:
Jeżeli chodzi o światło ta Pani twierdzi, że ja się podłączyłem pod jej żyrandol, jak to jest możliwe nie
wiem bo przecież jak zgasi światło to ja nie mam prądu.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Mare Szopa:
Dziękujemy Panu za wyjaśnienia i dlatego komisja podjęła decyzję, iż skarga jest bezzasadna.

Dyskusję zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(13  głosami  „za”  ,„przeciw”-0,  „wstrzymało  się”-2)  podjęła  uchwałę  w  sprawie
rozpatrzenia skargi na Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej w Ścinawie.

Ad. 4.12. rozpatrzenia skargi na Sołtysa miejscowości Jurcz;

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Anna Podbucka przedstawiła projekt uchwały.



Przewodniczący Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(15  głosami  „za”  ,„przeciw”-0,  „wstrzymało  się”-0)  podjęła  uchwałę  w  sprawie
rozpatrzenia skargi na Sołtysa miejscowości Jurcz.

Ad. 4.13.wyboru Rady Nominacyjnej;

Przewodniczący Rady Miejskiej w Ścinawie przedstawił przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  otworzył  dyskusję  do  projektu  uchwały.  Brak  pytań.  Dyskusję
zamknięto.

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił radnych o zgłaszanie członków do komisji skrutacyjnej.

Na członków komisji skrutacyjnej zgłoszono:

Radną M. Ratajczak – wyraziła zgodę,
Radnego H. Kozak – wyraził zgodę,
Radnego Cz. Jastrzębskiego – wyraził zgodę.

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił radnych o zgłaszanie członków do Rady Nominacyjnej.

Zgłoszono kandydatury na członków Rady Nominacyjnej:

Monika Żogalska – wyraziła zgodę,
Anna Podbucka – wyraziła zgodę,
Paweł Kowalski – wyraził zgodę,
Danuta Pawłoszyńska – wyraził zgodę,
Józef Szebeszowicz – wyraził zgodę,
Włodzimierz Jagiełło – wyraził zgodę,
Mariusz Mostowski – wyraził zgodę.

Przewodniczący  Rady Miejskiej zgłosił wniosek formalny o 10 minut przerwy.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(15 głosami „za” ,„przeciw”-0, „wstrzymało się”-0) przyjęła wniosek formalny o 10 minut
przerwy.

Godz. 13:10 wznowiono obrady.

Rozdano karty do głosowania. Przewodnicząca komisji skrutacyjnej Radna M. Ratajczak przedstawiła
sposób głosowania. Zebrano do urny karty z oddanymi głosami.

Komisja skrutacyjna policzyła głosy i sporządziła protokół, który stanowi załącznik nr 3 do niniejszego
protokołu. Radna M. Ratajczak odczytała protokół Komisji Skrutacyjnej.

W wyniku głosowania głosowało 15 radnych, oddano 15 kart do głosowania w tym 15 kart
ważnych. Oddano 15 głosów na radną M. Żogalską, 15 głosów na radną A. Podbucką, 15
głosów na radnego P. Kowalskiego, 15 głosów na radną D. Pawłoszyńską, 15 głosów na
radnego  J.  Szebeszowicza,  14  głosów  na  radnego  W.  Jagiełło,  15  głosów  na  radnego
M. Mostowskiego.

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej odczytała skład osobowy Rady Nominacyjnej.

Monika Żogalska



Anna Podbucka
Paweł Kowalski
Danuta Pawłoszyńska 
Józef Szebeszowicz
Włodzimierz Jagiełło 
Mariusz Mostowski

        
Rada Miejska w Ścinawie w obecności 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu podjęła
uchwałę w sprawie wyboru Rady Nominacyjnej.

A. Wilgosz wyszedł 13:15 – 13:20

Ad.5. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej w Ścinawie Nr XXXVII z dnia 30 marca 2017 r.

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję do protokołu. Brak uwag. Dyskusję zamknięto.

Rada  Miejska  w  Ścinawie  w  obecności  15  radnych  uczestniczących  w  posiedzeniu
(15 głosami „za” ,„przeciw”-0, „wstrzymało się”-0) przyjęła protokół Nr XXXVII z dnia 30
marca  2017 r.

M. Mostowski wyszedł 13:20-13:25

Ad. 6. Interpelacje i zapytania radnych. 

M. Żogalska:
1) Mam interpelacje w temacie znaków drogowych i bardzo proszę o zajęcie się znakami na Placu
Zjednoczenia, który łączy się z ulicą Lipową, Przyjaciół Żołnierza i ulicą Wiosenną, ponieważ jest tam
obecnie wielki chaos z jednej strony się wyjeżdża i mamy pierwszeństwo a za chwilę nie mamy trzeba
w końcu zrobić z tym porządek. Nie wiem czy Państwo wiecie ale byliśmy w programie TVN Turbo-
absurdy drogowe dlatego też bardzo proszę w imieniu własnym oraz w imieniu mieszkańców o zajęcie
się tą sprawą.
2)  Jeszcze druga sprawa,  chodzi  o  oznaczenie  przejścia  dla  pieszych na  ulicy  Przyjaciół  Żołnierza,
ponieważ  chodzą  tam dzieci  a  rano jeździ  też  dużo  samochodów i  może dojść  do jakiejś  tragedii
i jeszcze problem jest koło sklepu Garden, ponieważ stają tam samochody jeden koło drugiego można
by było wyznaczyć miejsce do parkowania.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Ścinawie Pan Marek Szopa:
Ja dodam tylko, że chaos ze znakami to nie tylko na Placu Zjednoczenia ale można powiedzieć, że
w całym mieście. Trzeba się temu dokładnie przyglądnąć ja już interweniowałem w tej sprawie ale
bardzo mozolnie to idzie.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
To  jest  tak,  że  trzeba  robić  plany  organizacji  ruchu  docelowego,  jak  robiliśmy  porządek  ze
skrzyżowaniem ulic  Lipowej  i  Polnej  jak również  przy  ulicy  Wiosennej  to  projekt  organizacji  ruchu
docelowego wraz z wyznaczeniem nowych miejsc,  nowych znaków oraz standardów poruszania się
musi być opracowany przez uprawnionego projektanta i zatwierdzony przez wszystkie służby w tym też
Policje i dopiero wtedy możemy to realizować. Realizacja też polega na fizycznym postawieniu znaków,
namalowaniu  przejścia  itd.  Dużo  jest  takich  miejsc  nie  zorganizowanych  i  nie  uporządkowanych
w Ścinawie systematycznie się tym zajmujemy w tym roku planujemy zająć się ostatecznie Placem
Zjednoczenia, ale wiąże się z tym Panie Przewodniczący, że tych spraw jest dużo i cała procedura jest
bardzo czasochłonna.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Ścinawie Pan Marek Szopa:
Panie Burmistrzu nie do końca się zgodzę bo np.: proszę sobie skręcić z ulicy Jagiełły w ulicę Lipową
i  spróbować  zauważyć  znaki  drogowe,  które  są  bardzo  ważne  jest  to  nie  możliwe,  ponieważ  są
postawione bardzo wysoko.



D. Pawłoszyńska;
Panie Burmistrzu chciałam się spytać kiedy wróci przystanek autobusowy do Chełmka Wołowskiego,
ponieważ wichura wywróciła i został zabrany.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Ścinawie Pan Marek Szopa:
Z tego co się orientuję to na tą chwilę jest odnawiany i nie długo na pewno będzie przywieziony.

J. Szebeszowicz:
Chciałem spytać odnośnie wyrównania dróg gminnych na wioskach, kiedy będzie to realizowane ?

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Do 5 maja są oferty a później  będziemy wybierać najkorzystniejszego wykonawcę i  po podpisaniu
umowy firma będzie realizować zadanie.

P. Kowalski:
Panie Burmistrzu mam pytanie w sprawie drogi krajowej 36 kiedy odbędzie się ewentualny remont,czy
jest realizowany projekt jak to wygląda ?

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Mieliśmy  ostatnio  informację  medialną  na  portalu  lubin.pl  publikowaliśmy  ją  na  naszej  stronie,  że
planowana jest przebudowa tej drogi, domniemamy też, że będzie ona poszerzona o nasze wnioski
wcześniej składane. Prawdopodobnie ma być ścieżka pieszo rowerowa wzdłuż drogi krajowej. Ma być
ona przebudowana i na razie jest tak, że przetarg na dokumentację projektową został ogłoszony i będą
wybierać  projektanta,  który  będzie  projektował  przebudowę  tej  drogi  z  zachowaniem  wszystkich
aktualnych przepisów i wiemy, że prace projektowe mają trwać bardzo długo czyli do 2020 r. więc
wtedy dopiero będzie pozwolenie na budowę z pracami projektowymi też argumentuje to tak Generalna
Dyrekcja Dróg Krajowych, że nie spieszy im się z tego powodu, że do 2020 r. mają zabezpieczone
środki  na inne zadania i  raczej  nie będą mieli  środków finansowych  żeby zrealizować to zadanie
a pozwolenie na budowę jest ważne dwa lata dlatego tak jest liczone. W ciągu drogi krajowej jest też
nasz most nad Odrą więc tych prac mają bardzo dużo takich projektowych, które czekają na realizację,
ponieważ projekty są z pozwoleniem na budowę i dopiero kolejne projekty czyli  ta przebudowa po
2020 r. nie wiem dokładnie czy na pewno ten rok, trzeba zobaczyć na naszą stronę internetową tam
jest napisane.

P. Kowalski:
Jeżeli będzie projektowana ta przebudowa to bardzo proszę o uwzględnienie przystanku.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Oni  mają  koncepcję,  którą  opracowali  i  na  pewno  kiedy  będzie  wybrany  już  wykonawca  to  ze
wszystkimi po drodze będzie konsultowany i wtedy będziemy zgłaszać te wszystkie potrzeby, które
mamy od Was.

P. Kowalski:
Mam  taką  nadzieję  bo  np.:  w  miejscowości  Turów  były  poprzednio  dwa  przystanki  a  w  czasie
projektowania został tylko jeden przystanek a ten drugi nie został ujęty.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Tak ale to wszystko wiąże się z tym, że jeżeli  chodzi o standardy na drodze krajowej to nie było
fizycznej  możliwości  żeby tam przebudować. Na drogach krajowych lokalizują przystanki  w miejscu
bezpiecznym i z zatoczką a tam nie ma przestrzeni ponieważ jest teren prywatny. W Turowie było to
konsultowane jeszcze w 2005 r. wtedy za drogi odpowiadała Pani Barbara Ferenc i konsultowany wtedy
projekt przebudowy tej drogi samym Turowie była tak zaakceptowany, ale warunkowały to w pewien
sposób obowiązujące  wtedy przepisy,  że nie  dało się  inaczej  zrobić  i  było  uzgodnienie  pozytywne
propozycji  drogi  krajowej ponieważ inaczej  nie dało się tego zrealizować. W inny sposób krajówka
musiałby wchodzić wtedy w dodatkowy koszt i dlatego nie uwzględnili tego przystanku.

J. Szebeszowicz:



Nadal zatrzymują się na środkowym przystanku busy bo autobusy nie mogą.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Autobus się nie zatrzymuje bo zapłaci kare. Przystanek ten jest na terenie prywatnym i my nie możemy
ingerować w teren prywatny.

Cz. Jastrzębski:
Panie Burmistrzu jak wygląda sprawa z mostem nad Odrą w Ścinawie ?

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Monitorowaliśmy tą informację ostatnio jeżeli chodzi o most. Most drogowy na Odrze w Ścinawie ma
być  przebudowywany,  w  tej  chwili  zajmują  się  objazdami  był  na  ten  temat  artykuł  na  stronie.
Najwcześniej w przyszłym roku jeżeli będą środki taki jest komunikat ale taki komunikat jest od 2015 r.
My  wystąpiliśmy  z  wnioskiem  inne  alternatywy  niż  objazd  przez  Lubiąż  takie  jak  np.:  przeprawę
promową lub mostem pontonowym, ale to wszystko jest jakby po stronie tego co organizuje objazd.
Oni planują organizować objazd drogami wojewódzkim. Rozpoczną działania w 2018 r. nie wcześniej na
pewno jest to też uzależnione od tego czy będą ujęci w budżecie ministerstwa.

Ad. 7 Wolne wnioski.

I. Chrystyna:
Chciałaby podziękować Panu Dyrektorowi ZGK za szybką interwencję w sprawie ustawienia koszów przy
przystankach w Tymowej i zlokalizował barierki, które będą robione, tylko jeszcze nie wiem kiedy bo
barierki są, może Pan wie Panie Burmistrzu ?

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Barierki  fizycznie  są  tylko  kwestia  zorganizowania  ludzi,  jutro  będę  się  widział  z  Dyrektorem więc
poruszę ten temat.

I. Chrystyna:
Chciałaby jeszcze spytać czy jest w planach czyszczenie drogi pomiędzy chodnikiem a jezdnią z tego
piachu, który został po zimie ?

Ad. 8 Zapytania sołtysów.

D. Pawłoszyńska:
Panie  Burmistrzu  prosiłabym  o  nawiezienie  czegoś  na  pobocze  koło  świetlicy,  ponieważ  jest  tam
straszne błoto.

G. Wietrzykowska:
W związku z tym, iż co roku organizujemy piknik, który jest powiązany z dniem matki, dniem ojca,
dniem dziecka i w tym roku chcielibyśmy zorganizować to na koniec czerwca jak będzie rok szkolny się
kończył i zawsze robiliśmy to na placu szkolnym, ponieważ mieliśmy dostęp do prądu, czy w tym roku
będzie to możliwe ?

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Teren ten jest przygotowywany do sprzedaży i nie wiem czy już nie jest ogłoszony przetarg, jeżeli do
tego czasu będziemy dalej dysponować nieruchomością to jak najbardziej.

M. Żogalska:
Ale tam jest prąd wyłączony.

G. Wietrzykowska:
Chodzi tylko o dmuchane zjeżdżalnie żeby to podtrzymywać.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:



Ale pan, który to organizuje ma ze sobą agregatory i nie jest uzależniony od prądu.

G. Wietrzykowska:
Tak, ale na tym placu jest najbezpieczniej.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Dobrze  to  tak  jak  powiedziałem  jeżeli  będziemy  nadal  dysponować  tą  nieruchomością  to  nie  ma
problemu  tylko  bez  dostępu  do  prądu.  Proszę  też  pytać  Pani  Kierownik  Kalinowskiej  jak  wygląda
sytuacja.

Ad. 9. Sprawozdanie Burmistrza Ścinawy z wykonania uchwał Rady w okresie międzysesyjnym.

Brak uwag.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Chciałbym  zabrać  głos  właśnie  w  sprawie  uchwał,  które  były  podejmowane  a  konkretnie  chodzi
o uchwałę w sprawie sieci szkół, którą opiniował Kurator i nie do końca się zgodził na proponowaną
przez nas sieć szkół i rozwiązania, które zaproponowaliśmy w Tymowej. W terminie, który był określony
zostały wniesione uwagi przez kuratora związane szczególnie ze szkołą w Tymowej. My tak jak część
samorządów, która w ogóle nie podejmowała uchwał o sieci szkół, nie zareagowaliśmy na tą sugestię
kuratora pisząc zażalenie do pani minister i w marcu nie podjęliśmy uchwał korygujących w pewien
sposób  według  zaleceń  kuratora,  ponieważ  dalej  z  tym  tematem się  nie  zgadzamy.  Czekamy  na
rozstrzygnięcie ministerstwa a szczegóły przedstawi Pan Dyrektor.

Dyrektor Departamentu Pan Dariusz Stasiak:
Proszę Państwa sytuacja jest o tyle trudna, że zgodnie z znowelizowaną ustawą o systemie oświaty
kurator ma władcze prawo opiniowania i jego opinia jest, wychodząc z woli ustawodawcy to ono jest
obligująca. Pojawia się pytanie czy jest to stan prawny, który jest zgodny z aktami wyższego rzędu
konstytucją  i  innymi  zapisami  o  systemie  oświaty,  które  nakładają  na  organ  prowadzący  w  tym
przypadku  gminę,  Burmistrz,  który  wykonuje  wszelkie  obowiązki  wynikające  z  ustawy  o  systemie
oświaty.  Czy  jest  to  działanie,  które  nie  jest  wbrew  tym wszystkim  obowiązkom w  szczególności
zapewnienia bezpieczeństwa i odpowiednich warunków higienicznych jeżeli  chodzi o funkcjonowanie
placówki oświatowo-wychowawczej jaką jest szkoła w Tymowej. I właśnie art. 7 ustawy o systemie
oświaty  nakłada  na  organ  prowadzący  obowiązek  dotyczący  zapewnienia  bezpieczeństwa
i  odpowiednich  warunków  w  zakresie  higieny.  To  był  punkt  wyjścia  kiedy  zaczęliśmy  rozmawiać
o  szkole  w  Tymowej,  kiedy  wstępnie  projektowaliśmy,  że  powinna  to  być  filia  to  wychodziliśmy
z założenia po ekspertyzach, które uzyskaliśmy, iż ten starszy budynek jest budynkiem nie nadającym
się  w tym stanie  rzeczy  do  dalszej  eksploatacji  i  wymaga  albo  remontów albo  fizycznej  likwidacji
i  odbudowy  gdyby  założyć,  że  tam  dalej  ma  być  prowadzona  działalność  edukacyjna.  Stan  ten
potwierdza ekspertyza przygotowana przez Panią Danutę Jaras inżyniera uprawnionego, która została
zakwestionowana w ostatniej opinii  przez kuratora przy czym nie opinią budowlaną, którą on zlecił
i zostałaby sporządzona na jego zlecenie, tylko jakimiś uwagami, nie wiem czy inżyniera ale chyba
inżyniera Dziurmana.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
To była robiona analiza społeczna przez Pana Dziurmana.

Dyrektor Departamentu Pan Dariusz Stasiak:
Nie zakwestionowano ale nie przedstawiono innych alternatywnych wyliczeń chociażby do nośności
stropów, które według tej opinii nie noszą więcej jak 100 kilogramów na 1m², czyli jak stanie pięcioro
dzieci  z  pierwszej  klasy  na m² to mamy już  przekroczony ten  w pewnym sensie  graniczny punkt
wytrzymałości. Krótko rzecz ujmując dzisiaj mamy taki oto stan prawny, myśmy nie podjęli zgodnie
z opinią kuratora tej uchwały w sprawie sieci nie skorygowaliśmy jej i według uchwały, którą Państwo
podjęliście mamy tam realizować od 1 września czteroletnią szkołę podstawową. Zgodnie z przepisami,
które zostały wprowadzone nowelizacją ustawy o systemie oświaty od 1 września wobec opinii kuratora
powinna tam zacząć funkcjonować siedmioletnia szkoła a za rok ośmioletnia  szkoła.  Jest to o tyle
absurdalne,  że  w  najmniejszym stopniu  nie  uwzględnia  tych  uwag  wynikających  z  tych  ekspertyz



budowlanych. Opiniując negatywnie Państwa uchwałę podjętą na wniosek Burmistrza Pan Kurator nie
dostrzegł  nawet  jednego  negatywnego  aspektu  funkcjonowania  tej  szkoły  w  takiej  infrastrukturze
w jakiej ono na dzień dzisiejszy funkcjonuje. Ponieważ mamy kilka miesięcy do pierwszego września
i  biorąc  pod  uwagę  zaistniały  stan  gdzie  również  zakwestionowano  pewne  zapisy  tej  ekspertyzy
sporządzonej wcześniej na zlecenie Burmistrza będzie w maju wykonywana będzie kolejna ekspertyza
rzeczoznawcy budowlanego i wtedy nawet pisemnie zaprosimy Związki Zawodowe, zaprosimy również
przedstawicieli Rady Rodziców a nie wsi do współpracy przy sporządzaniu tej ekspertyzy.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Do udziału w trakcie.

Dyrektor Departamentu Pan Dariusz Stasiak:
Nawet w trakcie do  dyskusji  do rozmowy, wydaje mi się, że również do tego aby spotkać się na
miejscu i  pokazać pewne elementy tej  szkoły,  które według wcześniejszej  opinii  nie nadają się do
remontu krótko rzecz ujmując, myśmy to cały czas podkreślali, że aby ten obiekt doprowadzić do stanu
zgodnego z dzisiaj obowiązującym prawem w zakresie np.: wysokości stopni, szerokości. Czyli zapewnić
bezpieczeństwo dzieciom i młodzieży to trzeba by było ten obiekt rozebrać co też wyłącza możliwość
utworzenia tam kolejnych klas co uniemożliwia również funkcjonowanie klasy piątej i szóstej w takim
stanie organizacyjnym jaki występuje na dzień dzisiejszy, ponieważ w tym drugim bloku dydaktycznym
nie ma tylu pomieszczeń aby w tym zakresie to zadanie można było realizować. Mówimy o tym abyście
Państwo mieli  pewność, że cała sprawa prowadzona jest w sposób transparentny czyli  otwarty. My
chcemy wręcz aby wszyscy którzy kwestionowali pogląd na temat jakości stanu tej szkoły wzięli udział
w kolejnych działaniach albo dokumentujących tezę o której my mówimy, że ten obiekt nie nadaje się
do dalszego użytkowania albo, że tak powiem tworzących jakiekolwiek nadzieje na to, że coś będzie
można z tym zrobić tylko wtedy potrzebne są konkrety, jeżeli ktoś mówi nie to nie może być „nie bo
nie”  tylko  musi  pokazać  konkretne  argumenty  stanowiące  o  tym,  że  ta  opinia  jest  uzasadniona.
Mówiłem o art. 7 ustawy o systemie oświaty, jest również art. 33, który nakłada bardzo konkretne
obowiązki  dotyczące  również  zapewnienia  warunków  bezpiecznych  i  higienicznych  do  nauczania
w szkole . 

M. Żogalska:
Co będzie w sytuacji jeżeli my zostaniemy przy swoim zdaniu a Kurator przy swoim on może na nas
jakoś wpłynąć ?

Dyrektor Departamentu Pan Dariusz Stasiak:
Tak to jest zakończenie dla tego o czym w tej chwili mówię. Proszę Państwa obserwujecie różnego
rodzaju procesy polityczne, które przy tej zmianie następują i przestańmy się oszukiwać również w tej
kwestii polityka odegrała bardzo istotną rolę, nie możemy przechodzić nad tym do porządku dziennego
i o ile niektóre organy mogą sobie na to pozwolić, osoby, instytucje itd. to znaczy nie brać pod uwagę
tego jakie skutki mogą być to proszę zwrócić uwagę na to co stało się w Świebodzinie. Jeszcze nie
wiemy jaka była ostatecznie przyczyna, czy to był gaz czy zwykłe zawalenie się, ale nic z Burmistrza nie
zdejmuje  osobistej  odpowiedzialności  karnej  za  okoliczność  gdyby.  Mimo  tych  negatywnych  opinii
właściwie  nałożenia  obowiązku  prowadzenia  tam  dalej  działalności  dydaktycznej  doszło  do
jakiegokolwiek wypadku. To są proszę Państwa realne fakty związane z działalnością tej placówki przez
wiele następnych lat. Co więcej Pan Kurator nie zwrócił uwagi na to, iż nie da się zrealizować tam
ośmioklasowej szkoły podstawowej, bo nie ma tylu izb nawet gdyby, te dwa segmenty potraktować
jednolicie czyli trzeba by było rozbudowywać tą szkołę, aby obowiązek szkoły ośmioklasowej spełnić.
Gmina trwa na stanowisku, że do momentu ustalenia stanu przez kolejną ekspertyzę rzeczoznawcy
budowlanego  zostajemy  przy  szkole  czteroletniej  a  Kurator  na  swoim  stanowisku,  ponieważ  miał
możliwość  zrewidowania  swojego stanowiska  po  odwołaniu  się  do  ministra.  Od  jego decyzji  przez
Gminę nie uczynił tego i przesłał ministrowi swoje stanowisko jakie wyraził wobec Gminy i przesłał
swoje dokumenty. Może być tak i trzeba sobie zdawać z tego sprawę, że opinia zaleceń Kuratora z tych
względów o których mówimy po prostu będzie nie do zrealizowania i trzeba będzie podjąć kategoryczną
decyzję dotyczącą przyszłości tego fragmentu szkoły i tak na dzień dzisiejszy to wygląda i dlatego też
zaproszenie dla Związków Zawodowych do współpracy. Zaproszenie zostanie skierowane do Dyrekcji
i  Rady Rodziców żeby każdy mógł się przyjrzeć obiektywnie tej sprawie. Jeżeli  Pan Kurator będzie
uważał, iż ta szkoła powinna działać w takim zakresie obiektów budowlanych to oczywiście skierujemy



również,  mam  nadzieję,  że  poparte  przez  Związki  Zawodowe  Nauczycieli  wnioski  dotyczące
finansowania, ponieważ nie mówimy tutaj o 100 tysiącach lub 200 tysiącach tylko o kilku milionach
złotych. 
Remontowanie  tej  szkoły  nie  jest  możliwe  i  jestem  przekonany,  że  jaka  ekspertyza  zostałaby
sporządzona to ona wskazywałaby na to,  że rozwiązaniem szybszym i  tańszym jest  rozebranie tej
szkoły i postawienie nowej. Jeżeli się zgodzimy na opinię Kuratora to tworzymy ośmioklasową szkołę ze
wszelkiego rodzaju konsekwencjami w szczególności finansowymi, które będziemy musieli ponieść i nie
za parę lat i to są koszty rzędu 4, 5 milionów złotych.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Kończąc to będziemy chcieli żeby w tym procesie kolejnej ekspertyzy uczestniczyli: Pan Dziurman który
sporządzał  społeczną  ekspertyzę  i  wszystkie  zainteresowane  strony  żebyście  Państwo  wiedzieli  jak
faktycznie jest. Nam zależy licząc się z ewentualnym sporem nawet sądowym żeby ta ekspertyza była
rzetelna w żadnym wypadku stronnicza dlatego zależy nam na tym, aby szeroko zaangażować w pracę
i przy tworzeniu tej ekspertyzy jak żeby był jak najszerszy udział społeczeństwa zainteresowanego tym
miejscem,  rodziców,  nauczycieli,  Związków  Zawodowych,  które  kwestie  odpowiedzialności  za
bezpieczeństwo pomijało w jakimś zakresie, ponieważ nie dotyczy to ich tylko organu prowadzącego
czyli Burmistrza. Drodzy Państwo Tragedia w Świebodzicach pokazuje też, że powoływane coroczne
przeglądy  obiektu  też  wykazywały,  iż  wszystko  jest  w  porządku  ale  osoby,  które  dokonują  tych
przeglądów nie  angażują się  tak  jak  eksperci,  rzeczoznawcy.  Musicie  Państwo wiedzieć,  że  oprócz
szkoły w Tymowej sanepid ma zastrzeżenia do pozostałych placówek oświatowych np.: takie jak droga
przeciwpożarowa w podstawówce, toalety. Dlatego też w tym roku zamierzamy zorganizować dojazd
przeciwpożarowy i usprawnić ruch komunikacyjny jak również toalety. Jak Państwo wiecie jesteśmy
obciążeni  reformą,  którą  rząd  wprowadza  i  na  razie  analizując  arkusze  organizacyjne,  które  już
wpłynęły do nas z ZPO nie mamy strat  w nauczycielach wszyscy mają etaty więc działania,  które
podejmowaliśmy w poprzednim roku związane z utworzeniem zespołu spowodowały, że dzisiaj jest nam
trochę  łatwiej  ratować  etaty  nauczycielskie.  W  wielu  przypadkach   kiedy  analizujemy  samorządy
w  okolicy  i  w  przypadkach  kiedy  nie  było  działań  wcześniejszych,  wyprzedzających  reformę  np.:
w Miliczu jest kilka podstawówek, które są teraz realizowane z gimnazjum. Myślimy, że gdyby nie nasze
działania wcześniejsze to ze szkoły gimnazjalnej kurator sugerowałby nam żeby tworzyć kolejną szkołę
ośmioklasową z podziałem na dwa okręgi. Patrząc na samorządy, które nie poczyniły takich zabiegów
wcześniej  nie  tworząc  zespołów,  wydaje  nam się,  że  byłby  kierunek  taki,   iż  tworzymy  3  szkoły
podstawowe  w  nasze  gminie,  odtwarzamy  jedynkę  funkcjonuje  dalej  szkoła  podstawowa
i ośmioklasowa szkoła w Tymowej.

Dyrektor Departamentu Pan Dariusz Stasiak:
Proszę  Państwa  ja  przytoczę  ten  fragment  żeby  wszyscy  byli  świadomi,  ponieważ  realnie  i  karnie
odpowiada Burmistrz. Art. 33 ust. 1 ustawy o systemie oświaty mówi nadzór pedagogiczny polega na,
są cztery punkty ja zacytuje drugi konkretnie „ocenianiu stanu i warunków działalności dydaktycznej,
wychowawczej i opiekuńczej oraz innej działalności statutowej szkół i placówek”, i w ust 2 art. 33 jest
mowa  w  zakresie  wymienionym  w  ust.  1  pkt.  1  i  2  drugi  już  przytoczyłem,  nadzorowi  podlega
w szczególności pkt 7 zapewnienie uczniom bezpiecznych i higienicznych warunków nauki, wychowania
i  opieki.  To  jest  punkt,  który  powinien  był  skłonić  Kuratora  do  tego,  o  ile  podjął  rozmowę
bezpośrednią z mieszkańcami czy rodzicami  szkoły  w Tymowej,  to  powinien był  ich  poinformować
biorąc pod uwagę wszystkie dokumenty i  to co widzi,  że skłania się do tego aby przychylić się do
stanowiska  Burmistrza,  Rady,  organu prowadzącego  ale  zrobił  dokładnie  odwrotnie,  przeszedł  nad
wszystkimi  dokumentami,  które  wytworzyliśmy  przez  ostatnie  półtora  roku  do  porządku  dziennego
i  z  przyczyn,  że  tak  powiem  pozamerytorycznych  w  mojej  ocenie  nakazał  poprzez  swoją  opinię
utworzenie  w  tym  obiekcie  ośmioklasowej  szkoły  podstawowej  nie  licząc  się  z  jakimikolwiek
konsekwencjami  dla  Gminy  Ścinawa.  Również  dla  dzieci,  które  do  tej  szkoły  uczęszczają,
a rozporządzenie dotyczące tego w jaki  sposób sprawuje się  nadzór pedagogiczny mówi o tym, iż
nadzór pedagogiczny jest realizowany przez wykonywanie zadań i  czynności  określonych w art.  33
ustawy w trybie działań planowych lub doraźnych. W planowych to myślę, jeżeli chodzi o działalność
Kuratora  Tymowa nigdy nie była uwzględniana bo stan jest dosyć wyraźnie widoczny i przez wiele lat
stan  ten  w  tym  Kuratora  nie  interesował  ale  również  poprzez  działania  doraźne,  które  mogłyby
sugerować, że jeżeli jest zainteresowany kontynuacją działalności edukacyjnej to może poprzez organ,
który  reprezentuje  będzie  w  stanie  współfinansować  żeby  nie  powiedzieć  finansować  to  wielkie



wyzwanie jakie stanęło przed Gminą Ścinawa abyśmy tą opinię, zalecenie zrealizowali.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Oczywiście stronę Kuratora będziemy również tak jak stronę społeczną angażować i będziemy chcieli
żeby  uczestniczyli  przy  tworzeniu  tej  nowej  ekspertyzy  zleconej  rzeczoznawcy,  który  zajmuje  się
konstrukcjami. 

Dyrektor Departamentu Pan Dariusz Stasiak:
Przynajmniej  będziemy  pokazywać,  prezentować,  będzie  można  spotkać  się  żeby  zadać  pytanie.
Wstępna opinia jest taka, chcę pokazać coś co obrazuje konsekwencje dbałości o bezpieczeństwo ludzi
przede wszystkim jaki  wykazuje organ Burmistrz wspólnie w sensie, że pracujemy. Znacie Państwo
kamienicę  w  rynku  gdzie  prowadził  działalność  GS,  mieliśmy  tam do  czynienia  z  bardzo  podobną
sytuacją to znaczy opinia rzeczoznawcy wskazywała, iż ten obiekt nadaje się do rozbiórki i nie można
go rewitalizować poprzez remont modernizację itd. i  w tym przypadku nie kurator ale Konserwator
Zabytków stanął na stanowisku, iż w jego ocenie tego obiektu rozbierać nie można. Nie sporządził
żadnej kontr opinii, kontr oceny powiedział nie i już. Co musieliśmy zrobić w tych okolicznościach biorąc
pod uwagę, że stopień ugięcia stropów sięgał kilkudziesięciu centymetrów, czyli od ścian do środka tam
gdzie przebywali ludzie to ugięcie było rzędu 30, 40 centymetrów w niektórych miejscach. Obiekt na
zewnątrz Państwo widzicie do czego doszło, już to co na zewnątrz widać wskazuje na to, że trzeba
podejmować działania. Nie możemy rozebrać obiektu skoro konserwator powiedział nie. Wystąpiliśmy
do Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego aby podjął działania był i oglądał i wydaje mi się, że
w jego ocenie do niczego innego jak do rozbiórki ten obiekt się nie nadaje, ale potwierdza się, że
wobec negatywnej opinii  konserwatora on również nie może wydać nakazu rozbiórki  tego obiektu.
Widzimy zabezpieczenia dookoła na tym obiekcie, ale też Burmistrz podjął działanie o wyprowadzeniu
działalności  GS  z  tego  obiektu.  W  tej  chwili  nie  przebywają  tam  ludzie  i  w  tym  sensie  jest  to
bezpieczniejsze. Natomiast budynek ten jest w takim stanie, że może się sam któregoś dnia zawalić. My
oczywiście  podejmujemy  działania  zmierzającego  do  tego  między  innymi  wniosek,  który  ostatnio
składaliśmy obejmuje również ten obiekt. Ale stanowi zagrożenie zewnętrznie konsekwentnie i stale. Do
takiej sytuacji może dojść również w przypadku szkoły w Tymowej.

Pani Wanda Kucner:
Nie dojdzie do takiej sytuacji.

Dyrektor Departamentu Pan Dariusz Stasiak:
To jest właśnie to stanowisko.

Pani Wanda Kucner:
Pan Sekretarz zarzucił Kuratorowi a gdzie była gmina, ponieważ to był jej obowiązek remontować ten
budynek a nie kuratora i nie Związków Zawodowych.

Dyrektor Departamentu Pan Dariusz Stasiak:
Proszę Państwa to pytanie jest o tyle dobre w kontekście tej dyskusji, że ono generalnie rzecz biorąc
nie jest kierowane do Burmistrza, który od dwóch lat zarządza gminą. To jest pytanie, które mam
nadzieję Pani Przewodnicząca będzie powtarzać w wielu publicznych miejscach bo rzeczywiście za stan
do  którego  tą  placówkę  doprowadzono  odpowiedzialne  są  organy  wykonawcze  gminy.  Według
informacji  kiedy prowadziliśmy rozmowę z dyrektorem szkoły rok temu na temat tej  placówki i  jej
przyszłości  to  Pani  Dyrektor  przekładała  pisma  i  mówiła,  że  ono  wielokrotnie  przez  całe  lata
informowała organ prowadzący o tym, że trzeba zrobić bardzo dużo rzeczy w tym obiekcie, ponieważ
tam  jest  katalog  nie  wyczerpany  tego  co  trzeba  zrobić.  Nie  robiono  i  doprowadzono  do  stanu
granicznego. Po wstępnej ocenie ten obiekt jest zdekapitalizowany w 70 % co według wszelkich zasad
oznacza, można remontować tylko, że ten remont będzie droższy niż wybudowanie nowego obiektu.
Jedynie  co  nadawałoby  się  do  pozostawienia  to  słupy  wewnątrz  których  jest  szkoła.  Czyli  trzeba
zdemontować wszystko a zostawić tylko słupy betonowe. Ale jeżeli mamy budować to na pewno  nie
będziemy budować takiej samej szkoły więc musimy zawalić wszystko. Jeżeli  miałby powstać nowa
szkoła to taka żeby odpowiadała w każdym wymiarze współczesności i potrzeby. 
Skoro przez 20 lat czy więcej z tą szkołą nie zrobiono nic aby ją utrzymywać w jako takim stanie to nie
może to nałożyć na obecnego Burmistrz obowiązku trwania w nielogicznym sporze aby było jak jest



albo było jak było, nie możemy pozwolić na to aby istniał stan zagrożenia dla zdrowia, bo nie chodzi
tylko o życie, również dla zdrowia bo ten obiekt jest w wielu wymiarach niebezpieczny. My chcemy
Państwu pokazać bardziej precyzyjnie do czego doprowadziła eksploatacja bez remontu i konserwacji.
Nie ma tam nawet kanalizacji deszczowej, która odprowadzałaby spod budynku. Woda spływa z rynien
prosto na fundamenty. Dlatego też fundamenty pękają wskutek zaniedbań przez dziesięciolecia i  to
Państwu pokażemy.

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Szopa:
Pani Wando mam pytanie do Pani, ponieważ powiedziała Pani, że nic się nie wydarzy a co zrobimy
jeżeli jednak coś się wydarzy, na jakiej podstawie tak Pani twierdzi ?

Pani Wanda Kucner:
Na podstawie opinii ludzi którzy się na tym znają. 

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Pani mówi o opinii Pana Dziurmana, który sporządził ekspertyzę społeczną. Pan Dzurman też trochę
emocjonalnie podchodzi do całej sprawy i też ma wpływ presja społeczna.

M. Żogalska:
Oczywiście, że tak.

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Szopa:
Pani Wando co my zrobimy Pani, Burmistrz, Rada jak coś się wydarzy ma Pani jakiś pomysł, może nam
Pani coś podpowiedzieć ?

Pani Wanda Kucner:
Nie, nie będę podpowiadać.

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Szopa:
Dlaczego nie?
Pani Wanda Kucner:
Dlatego, że Pan był radnym w minionej kadencji i wcześniej niektórzy radni też byli i proszę powiedzieć
co w tamtych kadencjach radni zrobili ?

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Szopa:
Pani również była radną i co Pani wtedy zrobiła. Proszę zajrzeć w protokoły sesji i zobaczy Pani ile razy
Rada Miejska w Ścinawie przekazywała pieniądze na różne remonty do szkoły podstawowej w Tymowej

M. Żogalska:
Na zlecenie Pana Burmistrza i nigdy ze szkoły pieniądze nie były zabrane.

Pani Wanda Kucner:
Pokażecie mi Państwo dokumentację tych ekspertyz, dokumentację na zlecenie remontu kapitalnego
którejkolwiek części szkoły z tamtego okresu.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Pani  Wando Pani  wie przecież,  że Rada Miejska jest organem uchwałodawczym może wnioskować
i  opiniować, zabezpieczać środki  ale  organem wykonawczym jest  Burmistrz  więc te pytania proszę
kierować do organu wykonawczego. Jeżeli były zlecenia to organ wykonawczy podpisuje te zlecenia.
Mimo dobrej woli Rady wie Pani jak było w poprzednich kadencjach.

Pani Wanda Kucner:
Ale Pan Burmistrz jest świadomy ciągłości władzy.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Oczywiście, że tak i dlatego kompleksowo chcieliśmy się zająć szkołą w Tymowej po rozmowach z Panią
Dyrektor. Ale kiedy wprowadziliśmy tam osoby które miałyby tworzyć dokumentację to wtedy okazał się



stan o którym mówiliśmy na spotkaniach. I to nie jakby wina jest tego, że my nagle wymyśliliśmy sobie
choroby czy problemy konstrukcyjne z tym obiektem, ponieważ jest to wina zaniedbań, my wiemy
dlatego reagujemy i dlatego żeśmy zadziałali. Nie można trwać w takim stanie i godzić się na to co było
wcześniej bez jakiegoś zajęcia się kompleksowo tym obiektem.

Dyrektor Departamentu Pan Dariusz Stasiak:
Dodam, że wyremontowanie i doprowadzenie obiektu Szkoły Podstawowej Nr 3 w Ścinawie do której
uczęszcza już razem z przedszkolem 1200 osób to jest rząd między 7 a 10 milionów złotych. Więc żeby
szkoła nie wyglądała za 10 lat tak jak wygląda szkoła w Tymowej to trzeba przez najbliższe 5 do 7 lat
bo inaczej się nie da, zainwestować te pieniądze, aby nie pogarszać i na pewno też i poprawić w wielu
miejscach tą infrastrukturę. Ponieważ tak dalej być nie może, ale to co można ratować, poprawiać,
naprawiać  czyli  SP  3 chcemy robić,  to  czego się  już  nie  da,  to  chcemy ograniczyć.  My cały  czas
zapominamy  o  tym,  że  my  nie  likwidujemy  tej  szkoły  tylko  chcemy  przeprowadzić  dzieci  do  tej
bezpiecznej części, która i tak będzie wymagała remontów i nakładów idących za tymi remontami i to
nie liczonych w dziesiątkach tysięcy tylko raczej w setkach tysięcy.

M. Żogalska:
I tak się już poprawiło.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Ja  jeszcze  dodam,  że  do  tej  pory  Izba  Obrachunkowa  organ  który  nas  kontroluje  w  sensie
wydatkowania  publicznych  pieniędzy  i  też  nas  ocenia  pod  kontem  racjonalności  wydatkowanych
środków publicznych i też trzeba na to patrzeć.

Pani Wanda Kucner:
Jak by na to nie patrzeć priorytetem powinna być oświata.

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Szopa:
Prosiłbym o zakończenie tematu ponieważ myślę, że wyczerpaliśmy już go. Pani Wando proszę sobie
przypomnieć  jak  Pani  była  Radną  ile  pieniędzy  Rada,  Burmistrz,  Urząd  dał  na  remonty  w  szkole
podstawowej w Tymowej.

Pani Wanda Kucner:
Bardzo dużo łącznie z budową sali gimnastycznej i nowej części.

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Szopa:
Może nam Pani to udokumentować ?

Pani Wanda Kucner:
Oczywiście.

M. Żogalska:
Przecież ile pieniędzy daliśmy na orlika jako radni i wiadomo było, że było to na siłę ale nikt z radnych
nie  powiedział  nie.  Nie  było  sprzeciwów  wszyscy  głosowaliśmy  za  i  to  były  ogromne  pieniądze
przekazane.

Pani Wanda Kucner:
Ale my nie możemy dzisiaj  kosztem Tymowej  i  likwidacji  tam szkoły docelowo,  ponieważ do tego
dążycie, jest to pierwszy etap.

M. Żogalska:
Nie ma żadnej likwidacji, ja nie rozumiem Pani podejścia, jestem matką moje dziecko chodzi do szkoły
i nie wyobrażam sobie żeby nie stwarzać lepszych warunków dla dzieci.

Burmistrz Ścinawy Pan Krystian Kosztyła:
Mówiąc precyzyjnie to uchwała którą podejmowali radni mówiła o redukcji oddziałów do czterech 
z sześciu i nie jest to likwidacja szkoły.



Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Szopa:
Pani  Wando  mówmy  o  faktach,  za  kadencji  Pana  Kosztyły  nie  było  mowy  o  likwidacji  Szkoły
Podstawowej w Tymowej.

Dyrektor Departamentu Pan Dariusz Stasiak:
Nasza przyszłość kształtuje się na różnych etapach socjalizacji, wysyłamy najmłodsze dzieci do szkoły,
która ma krzywe ściany, obdrapane tynki, krzywe stropy o które dzieci niejednokrotnie bez wątpienia
się potykają. Taką wrażliwość budujemy u dzieci przez 6 lat jak ta szkoła i dzieci przezwyczajają się do
tego, że tak może być. My byśmy chcieli to zmienić ale nie jesteśmy w stanie tego zmienić, ponieważ
tego obiektu nie da się wyremontować. Godzimy się na to i również Pani Prezes również, aby w taki
sposób tą wrażliwość u dzieci kształtować.

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Szopa:
Pani Wando my przebywamy obecnie w nowym budynku i na imprezie rodzinnej spad sufit na głowy
ludziom, a Pani mówi, że w 50 letnim budynku nic się nie może przydarzyć.  

Pani Wanda Kucner:
W protokołach  i  przeglądach  corocznych  nie  ma  takiego  zapisu,  że  jest  takie  zagrożenie  i  żaden
kontrolujący nie dopuściłby wtedy szkoły do dalszego użytkowania.

M. Żogalska:
Nie ma, bo jak by było to by szkołę zamknęli.

Ad.10.Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

Działając w oparciu o § 12 ust. 2 Regulaminu Rady Miejskiej stanowiącego załącznik nr 5 do Statutu
Miasta i Gminy Ścinawa na wszystkie zapytania i interpelacje na które nie udzielono odpowiedzi zostaną
udzielone na piśmie.

Ad. 12.Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady. 

Są zaproszenia na 3 maja na uroczystości i musimy się jakoś podzielić, ponieważ Starosta Lubiński
zaprasza delegację z Gminy Ścinawa i są również uroczystości w Ścinawie, więc kto z radnych mógłby
pojechać do Lubina. Musimy to ustalić.
Jest jeszcze zaproszenie na koncert do Muzy na godz. 17:00
Przypominam radnym o złożeniu oświadczenia.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Ścinawie o godz. 14:15
zamknął obrady XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Ścinawie w VII kadencji 2014-2018. Na tym protokół
zakończono.  

                                                                                                    Obradom przewodniczył:  
                                                                                                   Przewodniczący Rady Miejskiej
Protokołowała: Klaudia Stachów                                          
                                                                                                                 Marek Szopa      


